
RMG. 0002.3.2018

Rada Miejska Gminy Skoki

PROTOKÓŁ Nr IH/2018

sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach
odbytej w dniu
28 grudnia 2018 r. od godz.1502 do godz. ł747

w sali konferencyjnej Gminy Skoki.

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
zgodnie z załączoną listą obecności.



Porządek obrad
III sesji VIII kadencji Rady Miejskiej Gminy Skoki

l. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

2. Wybór sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.
4. Przedstawienie porządku obrad oraz ewentualne jego zmiany.

5. Informacja przewodniczącego Rady i przewodniczących komisji o działaniach
podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:
6.1) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2018 i\

6.2) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy
Skoki na 2018-2036.
6.3) uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2036.
6.4) uchwały budżetowej na 2019 r.
6.5) wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości gruntowych

położonych w Skokach przy ulicy Brzoskwiniowej i Polnej.
6.6) wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości gruntowych

położonych w Skokach przy ulicy Wągrowieckiej.
6.7) wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości gruntowych

położonych w Skokach przy ulicy Antoniewskiej i Strumykowej.
6.8) ustalenia dopłaty do ceny Im 3 odprowadzanych ścieków dla wszystkich
taryfowych grup odbiorców usług świadczonych przez Zakład Wodociągów i
Kanalizacji.
6.9) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do udzielenia
wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w
domu" na lata 2019-2023 oraz określenia zasad zwrotu wydatków w tym

zakresie.

6.10) określenia lokalnych standardów urbanistycznych na terenie Gminy
Skoki.
6.11) zasad i trybu udzielania oraz rozliczania dotacji na dofinansowanie

kosztów inwestycji związanych z odbiorem, transportem i utylizacją wyrobów

zawierających azbest.

6.12) określenia wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się
o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed
bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt,

grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części.
7. Interpelacje i zapytania radnych.

8. Wolne wnioski i informacje.

9. Zakończenie.

; / /

Strona 2 z19



adl.

Otwarcia obrad HI sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach dokonał
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy w Skokach Zbigniew Kujawa.
Rada Miejska Gminy Skoki, licząca 15 radnych, w obradach brało udział 15 radnych
- lista obecności stanowi załącznik nr l;

Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa stwierdził, że Rada Miejska Gminy Skoki
jest prawomocna do prowadzenia obrad, podejmowania uchwał oraz opinii i wniosków

zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym ftj. Dz. U. z 20 'l '7 póz, 1875) i Statutem
Gminy Skoki (Dziennik Urzędowy Województwa Wielkopolskiego Nr 109 póz. 2005 z
dnia 2 7.06.200 3r.},

Następnie przewodniczący Rady powitał osobno obecnego Burmistrza Miasta! Gminy

Skoki Tadeusza Kłosa, Sekretarza Gminy Blankę Gaździak, Skarbnika Gminy
Aleksandrę Kamińską, radcę prawną Urzędu Mirosławę Nowakowską, kierowników

jednostek organizacyjnych Gminy, pracowników Urzędu, przedstawicieli prasy lokalnej
oraz przybyłych gości mieszkańców miasta i gminy Skoki.

•l

ad2.

Zgodnie z rozdz. V pkt 3 § 32 ust. 3 Statutu Gminy Skoki na sekretarza obrad
III sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach powołano (dot. ustalenia, że każdy
z radnych będzie kolejno pełnił funkcję sekretarza) radnego Pawia Grabińskiego (15
głosów za).

Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa
poinformował, że wybrany sekretarz obrad będzie nadzorował prowadzenie protokołu

sesji i ustalał wyniki jawnego głosowania.

ad3.

Sekretarz obrad II sesji Rady radny Piotr Babrakowski informować że protokół II
sesji Rady został sporządzony, nie wniesiono do niego żadnych uwag i jest do wglądu
na dzisiejszej sesji Rady, a także codziennie w godzinach pracy Urzędu Miasta i Gminy
oraz na stronie internetowej Urzędu.

ad4.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Zbigniew Kujawa przedstawił porządek
obrad sesji Rady, a następnie zapytał o uwagi i wnioski do ustalonego porządku obrad

sesji Rady.
Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa stwierdził, że z uwagi na brak wniosków

o zmiany porządku obrad ustalony przez niego porządek obrad stanowi podstawę do
prowadzenia obrad III sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki.

ad 5.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Zbigniew Kujawa infoi^nowal, że
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rozpoczęły się już spotkania wigilijne, w których uczestniczył reprezentując Radę, i
tak;
- 29 listopada ~ w zabawie Andrzejkowej dla osób niepełnosprawnych,
- 8 grudnia ~~ w inscenizacji Skoczanie w Powstaniu Wielkopolskim w hali Szkoły

Podstawowej,

- 13 grudnia - w spotkaniu świątecznym emerytów i rencistów w Winnicy

organizowanym przez Bibliotekę Publiczną w Skokach,
-15 grudnia -na spotkaniu wigilijnym Skockiego Koła Wędkarskiego w Skokach.
-14 gmdńia - na wigili w Potrzanowie,

- 16 grudłiia - na corocznym Jarmarku Bożonarodzeniowym, zorganizowanym na hali

sportowej w Skokach,

-18 grudnia - w spotkaniu wigilijnym Stowarzyszenia „Wesołe Misie zorganizowanym

przez Ośrodek Pomocy Społecznej,
- 19 grudnia ~ na przedstawieniu jasełkowym „Rodzi się pamięć" w Przedszkolu im.

Kubusia Puchatka w Skokach,
21 grudnia- podczas wigili w Przedszkolu im. Kubusia Puchatka w Skokach,

27 grudnia - w odsłonięciu tablicy upamiętniaj ącej 100- lecia wybuchu Powstania
Wielkopolskiego.

Przewodniczący stałych komisji Rady składali kolejno informacje z międzysesyJnej
pracy komisji Rady :
l. Pan Stanisław Janecko - przewodniczący Komisji z pracy Komisji Finansów,

Rozwoju Gminy i Komunikacji.
Komisja odbyła 5 posiedzenia.
Trzy wspólne z pozostałymi komisjami Rady nt;
- analizy projektu uchwały budżetowej na rok 2019,
- analizy projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Skoki na lata 2019-2036,
- opiniowania materiałów pod obrady sesji Rady.

Na dwóch samodzielnych posiedzeniach komisja zajęła się:
- wypracowaniem planu pracy komisji na rok 2019 r.,

- wyborem zastępcy przewodniczącego komisji,
- wypracowaniem opinii do projektu budżetu na rok 2019 r.

2. Pan Piotr Babrakowski -przewodniczący Komisji z pracy Komisji Rewizyjnej
Komisja odbyła l posiedzenie podczas, którego wybrała zastępcę przewodniczącego oraz

ustaliła plan pracy na rok 2019 r.
3. Pan Paweł Grabiński- przewodniczący Komisji z pracy Komisji Rolnichva,
Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego.

Komisja odbyła 5 posiedzeń.
Na których zajmowała się :
- analizą projektu uchwały budżetowej na rok 2019
- analizą projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Skoki na lata 2019-2036.
- wypracowaniem planu pracy komisji na rok 2019 r.,

- wyborem zastępcy przewodniczącego komisji,
- opiniowaniem materiałów pod obrady dzisiejszej sesji,
- wypracowaniem opinii do projektu budżetu na rok 2019 r.
4. Pan Andrzej Surdyk- przewodnicząca Komisji z pracy Komisji Oświaty, Kultury,

Zdrowia, Sportu i Rekreacji.
Komisja odbyła 5 posiedzenia, w tym 3 wspólne z pozostałymi komisjami Rady, podczas
którego opiniowała materiały pod obrady dzisiejszej sesji Rady oraz analizowała projekt
uchwały budżetowej na rok 2019 oraz wieloletnią prognozę finansową na lata 2019 - 2036.

Na posiedzeniach, które odbyła w grudniu br. komisja; ; /j /j
/ f/1/ ' \ A
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" wypracowała plan pracy komisji na rok 2019 r.,

- wybrała zastępcę przewodniczącego komisji,
- wypracowała opinie do projektu budżetu na rok 2019 r.

ad 6
pkt 6.1)

Skarbnik Gminy Aleksandra Kamińska z upoważnienia Burmistrza

Miasta i Gminy Tadeusza Kłosa
- omówiła projekt uchwały i wskazała, że zmniejsza się dochody budżetu

Gminy o kwotę 96.042,00 zł, zgodnie z załącznikiem nr l.

Dochody budżetu Miasta i Gminy Skoki po zmianach wynoszą 51.771.788,13 zł, z
tego: dochody bieżące w kwocie 47.206.725,17 zł, a dochody majątkowe w kwocie
4.565.062,96 zł. Zmniejsza się wydatki budżetu Gminy o kwotę 1.223.935,00 zł.
zgodnie z załącznikiem nr 2. Wydatki budżetu Miasta i Gminy Skoki po zmianach
wynoszą 57.214.240,17 zł, z tego: wydatki bieżące w wysokości 46.289.163,69 zł, a
wydatki majątkowe w wysokości 10.925.076,48 zł.

Po wyshichaniu opinii stałych komisji Rady
Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za~ jednogłośnie)
Uchwale Nr 111/10/2018
w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2018r.

Podjęta Uchwala stanowi załącznik nr 7 do protokołu sesji Rady.

pkt 6.2)

Skarbnik Gminy Aleksandra Kamińska z upoważnienia Burmistrza Miasta i
Gminy Tadeusza Kłosa

Wskazała, że zmienia się treść załącznika nr 2 do Uchwały nr XXXV/275/2018 Rady
Miejskiej Gminy Skoki z dnia 19 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Skoki na lata 2018-2036, który otrzymuje brzmienie
zgodne z załącznikiem m' l do niniejszej uchwały.

Po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady
Rada Miejska Gminy
podj ela
(15 głosami za- jednogłośnie)
UchwaięNr III/11/2018
w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i

Gminy Skoki na 2018-2036. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu
sesji Rady.

pkt 6.3)
Skarbnik Gminy Aleksandra Kamińska z upoważnienia Burmistrza Miasta i Gminy
Tadeusza Kłosa

- omówiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej

Miasta i Gminy Skoki na lata 2019 - 2036.
Omawiając wskazała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta i Gminy Skoki

obejmuje:

ft'" '' \\
'"r
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• dochody i wydatki bieżące, dochody i wydatki majątkowe, wynik budżetu,
przeznaczenie nadwyżki lub sposób finansowania deficytu, przychody i rozchody
budżetu, kwotę długu oraz sposób spłaty długu.

• wieloletnie przedsięwzięcia finansowe,

• upoważnienia dla Burmistrza

^ do zaciągania zobowiązań związanych z realizacją przedsięwzięć,
^ do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku

budżetowym i w latach następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości
działania jednostki i z których wynikające płatności wykraczają poza rok
budżetowy,

^ przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania

zobowiązań związanych z realizacją przedsięwzięć.
W związku z podjęciem tej uchwały traci moc Uchwała Nr XXXV/275/2017 Rady
Miejskiej-Gminy Skoki z dnia 19 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Skoki
na lata 2018-203 6
Następnie Pani Aleksandra Kamińska - skarbnik Gminy
odczytała
l. Uchwałę Nr S0.0957/40/13/P1/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 13 grudnia 2018 r. w sprawie opinii o projekcie

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Skoki
2. Autopoprawki Burmistrza Miasta i Gminy do projektu Wieloletniej Prognozy

Finansowej Miasta i Gminy Skoki z dnia 11 grudnia 2018 r.
Opinia RIO oraz autopoprawki Burmistrza stanowią kolejno załącznik nr 9 i 10
do protokołu sesji Rady.

Po wysłuchaniu opinii stałych komisji do projektu uchwały
Rada Miejska Gminy
przyjęła w głosowaniu jawnym autopoprawki Burmistrza do projektu Wieloletniej
Prognozy'Finansowej na lata 2019-2036.

( 15 głosów za- jednogłośnie)

Rada Miejska Gminy
podjęła (15 głosami za -jednogłośnie)
z uwzględnieniem autopoprawek Burmistrza

Uchwalęjn III/12/2018
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy
Skoki na lata 2019-2036.
Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu sesji Rady.

pkt 6,4)

Skarbnik Gminy Aleksandra Kamiuska w imieniu Burmistrza Miasta i Gminy
Tadeusza Kłosa

(zgodnie z procedurą - Uchwala Nr LI/3 06/10 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 7
października

201 Or. w sprawie trybu prac nad projeklem uchwały budżetowej Gminy Skoki)

L przedstawiła projekt uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem

-załqczmk nr 12 do protokołu sesji Rady. , , , \

/' ;y v/v\.r^ - -v\
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2^ odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 13 grudnia
2018 r. o projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Skoki na 2019 i\ oraz opinię
o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej na
2019 r.

( Uchwała Nr SO, 0952/40/13/Pi/2018 i Nr SO. 0951/52/D/13/DI/2018 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Poznaniu)

- stanowią kolejno załqczniki nr 13 i 14 do protokołu sesji Rady.
3. Opinie Komisu Rady Miejskiei Gminy Skoki do proiektu uchwahr budżetowei
na rok 2019 r.

l) Radny Stanisław Janecko Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy
i Komunikacji odczyta) opinię
Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Komunikacji informując, że dwukrotnie, na swych

posiedzeniach zajmowała się projektem budżetu Miasta i Gminy Skoki na rok 2019.
Przeanalizowano dochody i wydatki budżetowe, zapoznano się z materiałami informacyjnymi

oraz uzyskano szczegółowe wyjaśnienia od Skarbnika Gminy. Stwierdzono, że projekt budżetu
został sporządzony zgodnie z prawem i ustawą o finansach publicznych. W roku 2019 r.

przewiduje się realizację szeregu zadań inwestycyjnych w tym między innymi:
- przebudowę ulicy Przyłesie w Skokach,

- modernizację budynków komunalnych oraz placówek oświatowych na terenie Miasta i

Gminy Skoki,
- budowę ścieżki dydaktycznej nad przyrodniczym obszarem łąk „Morasia",
- modernizację obiektów sportowych oraz placów zabaw na terenie Miasta i Gminy Skoki,

- kontynuację działań zmierzających do budowy ulicy Polnej w Skokach do drogi
wojewódzkiej m' 196.
Analizując projekt budżetu na rok 2019 członkowie Komisji stwierdzili, że jest to budżet
możliwy do realizacji przy zachowaniu płynności finansowej gminy i zakłada kontynuację
planów dalszego rozwoju Gminy Skoki.

Komisja wnioskuje o podejmowanie jak najszerszych działań na rzecz pozyskania środków
zewnętrznych na budowę ścieżek pieszo - rowerowych na terenie Miasta i Gminy Skoki. W
związku z powyższym Komisja pozytywnie opiniuje przedłożony przez Burmistrza Miasta i

Gminy projekt budżetu na 2019 rok i wnosi o j ego uchwalenie.
2) Radny Paweł Grabiński Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki
Komunalnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego przedstawił opinię komisji.

Komisja zaopiniowała pozytywnie /jednogłośnie/ projekt budżetu miasta i gminy Skoki
na 2019 r. Komisja stwierdziła, że projekt budżetu miasta i gminy na 2019 r. uwzględnia
planowane dochody i wydatki w ujęciu rzeczowym i finansowym. Projekt budżetu jest
projektem realnym do realizacji. W związku z powyższym Komisja pozytywnie opiniuje
przedłożony przez Burmistrza Miasta i Gminy projekt budżetu na 2019 rok i wnosi o jego
uchwalenie,

3) Radny Andrzej Surdyk Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultuiy, Zdrowia, Sportu i
Rekreacji poinformowała, że Komisja po analizie projekut budżetu miasta i gminy Skoki na
2019 r. zaopiniowała pozytywnie/jednogłośnie/

wskazuiąc na:

l. Podjęcie działań w celu pozyskania środków zewnętrznych na działania

profilaktyczne skierowane dla mieszkańców Miasta i Gminy Skoki.
2. Kontynuowanie działań aktywizacji seniorów w Gminie Skoki.

3. Przy organizacji imprez środowiskowych (sportowych, kulturalnych i in.) do celów

informacyjnych wykorzystywać shipy ogłoszeniowe w całej gminie.

W związku z powyższym Komisja pozytywnie opiniuje przedłożony przez Burmistrza Miasta i
Gminy projekt budżetu na 2019 rok i wnosi o jego uchwalenie. \ ! ^



4,
W imieniu Burmistrza Miasta i Gminy skarbnik Gminy Aleksandra Kamińska
przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały budżetowej na 2019 r. z dnia 11
grudnia 2018 r. i 27.12.2018 r. Horę stanowią załącznik w 15 i 16 do protokołu sesji
Rady.

5^ W dyskusji nikt nie zabrał głosu.

6^ Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa
poddał pod głosowanie autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały budżetowej
na 2019 r., które w wyniku głosowaniajawnego zostały przyjęte jednogłośnie.

']_ Z uwagi na wyczerpanie dyskusji Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na
2019 rok wraz z wcześniej przyjętymi w głosowaniu jawnym autopoprawkami.

Rada Miejska Gminy
podjęła
uwzględniając autopoprawki
(l 5 głosami za)
Uchwale nr 111/13/2018
w sprawie uchwały budżetowej na 2019 rok.

Podjęta Uchwala stanowi załącznik nr 17 do protokołu sesji Rady.

Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa ogłosił 10 minutową przerwę w obradach
III sesji Rady.

pkt 6.5)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnichva Adrianna Urbaniak

Przedstawiła projekt uchwały, który dotyczy zgody na zamianę działki o numerze

geodezyjnym 858/105 należącej do Gminy Skoki, o powierzchni 977 m2, położonej w Skokach
przy ulicy Brzoskwmiowej. Działka leży na terenach objętych miejscowym planem

zagospodarowania przestrzennego i przeznaczona jest pod zabudowę mieszkaniową
jednorodzinną. Nieruchomość nabywana przez Gminę Skoki w drodze zamiany o numerze

1116/2 ma powierzchnię 1139 m i położona jest w Skokach w rejonie ulicy Polnej. Zamiana
nieruchomości wymienionych w uchwale ma na celu pozyskanie przez Gminę Skoki gruntów

pod planowaną inwestycję drogową, która łączyć będzie ulicę Topolową z drogą wojewódzką
196. Zamiana nieruchomości może zostać dokonana przez burmistrza wyłącznie za zgodą rady.

Z uwagi na brak dyskusji, po wysłuchaniu opinii komisji
Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za)
Uchwale nr IH/14/2018
w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości gruntowych

położonych w Skokach przy ulicy Brzoskwiniowej i Polnej
Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 38 do protokołu sesji Rady

pkt 6.6)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna Urbaniak
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Przedstawiła projekt uchwały. Nieruchomość zbywana przez Gminę Skoki w drodze

zamiany działki o numerze geodezyjnym 635/6 ma powierzchnię 49 m i położona jest
w Skokach przy ulicy Wągrowieckiej. Nabycie tej działki przez właścicieli działki
przyległej pozwoli na lepsze jej zagospodarowywanie. Natomiast nieruchomość
nabywana przez Gminę Skoki w drodze zamiany o numerze geodezyjnym 630/21 o

powierzchni 81 m2, położona jest w Skokach przy ulicy Wągrowieckiej pomiędzy
budynkami, przeznaczona będzie na realizacje celu publicznego - budowę ciągu
pieszego. Zamiana nieruchomości może zostać dokonana przez burmistrza wyłącznie za

zgodą rady gminy. Mając na uwadze powyższe, podjęcie mniejszej uchwały uważa się
za uzasadnione.

Z uwagi na brak dyskusji, po wysłuchaniu opinii komisji
Rada Miejska Gminy
podj eta
( 15 glosami za)
Uchwalę nr 111/15/2018
w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości gruntowych

położonych w Skokach przy ulicy Wągrowieckiej
Podjęta Uchwała stanom załącznik nr 19 do protokołu sesji Rady.

6.7) ;
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnichva Adrianna Urbaniak

Przedstawiła projekt uchwały wyjaśniając, że nieruchomość, zbywana w drodze

zamiany o numerze geodezyjnym 1052/10 ma powierzchnię 2837 m i położona jest w
Skokach przy ulicy Antoniewskiej. Nieruchomość nabywana przez Gminę Skoki w
drodze zamiany o numerze 618 ma powierzchnię 1669 m2 i położona jest w Skokach

przy ulicy Stmmykowej. Zamiana nieruchomości wymienionych w uchwale ureguluje

sprawę gruntów zajętych pod przebudowę ulicy Strumykowej . Część nawierzchni ulicy
( około 150 m ) ułożona została na działce nr 618. Podjęcie niniejszej uchwały uważa
się za uzasadnione.

Z uwagi na brak dyskusji, po wysłuchaniu opinii komisji
Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 glosami za)
Uchwale nr III/16/2018
w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości gruntowych

położonych w Skokach przy ulicy Antoniewskiej i Strumykowej.

Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu sesji Rady.

6.8)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna Urbaniak

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dopłatę do ceny l m
odprowadzanych ścieków dla wszystkich taryfowych grup odbiorców usług
świadczonych przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Skokach w wysokości 1,26 zł
netto. Dopłata ta miałaby obowiązywać cały 2019 r. Dopłata ta łagodzi skutki różnicy
opłat odbiorców usług odbiorców Aquanet SA, a Zakładem Wodociągów i Kanalizacji
w Skokach. Ceny za odprowadzenie ścieków wynikające z taryf w przypadku
odbiorców Aquanet SA w Poznaniu - 8,24 zl/m3 brutto, tj. 7,63 ,zł/m^ netto^
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Uchwalenie dopłaty w kwocie 1,26 zł do ceny netto spowoduje, że klienci Zakładu
Wodociągów zapłacą za l m3 9,80 zł brutto, tj. 9,07 zł netto.
Biorąc pod uwagę powyższe podjęcie niniejszej uchwały uważa się za uzasadnione.

Z uwagi na brak dyskusji, po wyshichaniu opinii komisji
Rada Miejska Gminy
p o d j ę i a
( 15 glosami za)
Uchwale nr III/17/2018
w sprawie ustalenia dopłaty do ceny Im 3 odprowadzanych ścieków dla wszystkich

taryfowych grup odbiorców usług świadczonych przez Zakład Wodociągów i
Kanalizacji.

Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu sesji Rady.

6.9)
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Skokach Robert Rogaliński
Przedstawił projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego
uprawniającego do udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu
„Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023 oraz określenia zasad zwrotu wydatków w

tym zakresie.
Uchwałą Nr 140 z dnia 15 października 2018r. Rada Ministrów ustanowiła wieloletni
rządowy program „Posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023". Program przewiduje
wsparcie finansowe gmin w udzieleniu pomocy w formie świadczenia pieniężnego w

postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności. Wsparciem w ramach

Programu zostaną objęte osoby i rodziny spełniające warunki otrzymania pomocy
wskazane w ustawie z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej oraz spełniające

kryterium dochodowe w wysokości do 150% kryterium, o którym mowa w art. 8 ust. l

w/w ustawy. Uchwała Rady Ministrów wejdzie w życie l stycznia 2019r. i z tym
samym dniem utraci moc dotychczas obowiązująca uchwała nr 221 Rady Ministrów z

dnia 10 grudnia 2013r. w sprawie ustanowienia wieloletniego programu wspierania
finansowego gmin w zakresie dożywiania. W związku z tym aby zapewnić ciągłość w
zadania podjęcie stosownej uchwały jest uzasadnione.

Z uwagi na brak dyskusji, po wysłuchaniu opinii komisji
Rada Miejska Gminy

podjęła
(15 głosami za)
Uchwalę nr 111/18/2018
w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do udzielenia

wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w
domu" na lata 2019-2023 oraz określenia zasad zwrotu wydatków w tym zakresie.

Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu sesji Rady.

6.10)
Inspektor ds. infrastruktury i gospodarki przestrzennej Monika Wysocka

Przedstawiając projekt uchwały mówiła, że w dniu 22 sierpnia 2018r. weszła w życie
ustawa z dnia 5 lipca 2018 r. o ułatwieniach w przygotowaniu i realizacji inwestycji
mieszkaniowych oraz inwestycji towarzyszących. Docelowo ustawa ma obowiązywać

przez 10 lat, do 31 grudnia 2028r. Ustawa nie wyłącza możliwości przygotowania i

realizacji inwestycji mieszkaniowych lub towarzyszących na zasadach ogólnych
// •-. ;
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określonych w ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.
Procedowanych miejscowym planie zagospodarowania bądź decyzjami o warunkach

zabudowy.

Inwestycją mieszkaniową w rozumieniu ustawy jest przedsięwzięcie obejmujące
budowę, zmianę sposobu użytkowania lub przebudowę, w wyniku której powstaną

budynek lub budynki mieszkalne wielorodzinne o łącznej liczbie lokali mieszkalnych
nie mniejszej niż 25 lub budynki mieszkalne jednorodzinne o łącznej liczbie nie
mniejszej niż 10 wraz z urządzeniami budowlanymi z nimi związanymi, drogami

wewnętrznymi. Inwestycję mieszkaniową stanowią również części budynków
przeznaczone na działalność handlową lub usługową.
Ustawa stanowi przyspieszoną ścieżkę uzyskania zgody na ww. inwestycję. Inwestycja

może powstać na obszarach, na których plany zagospodarowania przestrzennego nie

przewidują zabudowy mieszkaniowej, pod warunkiem, że dana inwestycja jest zgodna
ze studium uwarunkowań i rada gminy wyrazi na nią zgodę w formie uchwały o

lokalizacji inwestycji. Inwestycje te, procedowane poza tiybem zależnym od systemu

planowania przestrzennego, a także sprzeczne z ustaleniami miejscowych planów
zagospodarowania przestrzennego i rzeczywistymi uwarunkowaniami i kierunkami

rozwoju przestrzennego, mogą przyczynić się do konfliktów funkcjonalnych w
przestrzeni, dysharmonii zabudowy oraz konfliktów społecznych. Oznacza to, że
obowiązująca od sierpnia br. ustawa może doprowadzić do intensywnej i
niekontrolowanej zabudowy.

Zgodnie z art. 19 ustawy z dnia 5 lipca 2018r. o ułatwieniach w przygotowaniu i

realizacji inwestycji mieszkaniowych oraz inwestycji towarzyszących zwanej dalej
ustawą, rada gminy może określić w drodze uchwały, stanowiącej prawo miejscowe,

lokalne standardy urbanistyczne, które zastąpią standardy określone w ustawie. Celem

uchwały jest bezkolizyjne, wprowadzenie nowych inwestycji w istniejące struktury
urbanistyczne miasta i gminy Skoki. Wytyczne zawarte w niniejszej uchwale wynikają
z rzeczywistych uwarunkowań i kierunków rozwoju przestrzennego miasta i gminy
Skoki oraz ze standardów i zasad polityki przestrzennej stosowanych w planach

miejscowych i decyzjach o warunkach zabudowy.

Lokalne standardy urbanistyczne zaproponowane w uchwale uszczegóławiają

i zaostrzają wskaźniki oraz parametry nowej zabudowy mieszkaniowej, określonej w

ustawie w następujący sposób:
l) zmniejszono wymaganą odległość nowej zabudowy mieszkaniowej od przystanku

komunikacyjnego z lOOOm do 500m,
2) zmniejszono wymaganą odległość nowej zabudowy mieszkaniowej od szkoły

podstawowej i przedszkola z 3000m do 1500m oraz zwiększono wskaźnik dostępności
wolnych miejsc w szkołach podstawowych z 7% do 10% i przedszkolach z 3,5% do
5%,

3) zmniejszono wymaganą odległość nowej zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej
od urządzonych terenów wypoczynku oraz rekreacji lub sportu z 3000m do 1500m,

4) zmniejszono dopuszczalną maksymalną liczbę kondygnacji dla zabudowy
mieszkaniowej z 4 do 2 kondygnacji oraz zmniejszono minimalną odległość od
istniejącej zabudowy z 500 m do 250m,

5) określono miejsce i liczbę miejsc parkingowych dla samochodów osobowych,
niezbędnych dla obsługi realizowanej inwestycji mieszkaniowej jednorodzinnej
i wielorodzinnej (2 miejsca na lokal mieszkalny),

6) określono miejsce i liczbę miejsc parkingowych dla samochodów osobowych,
niezbędnych do obsługi części budynków przeznaczonych na, działalność ^andlową



lub usługową (2 miejsca parkingowe na 100 m2 powierzchni użytkowej, jednak nie
mniej niż 4 miejsca parkingowe).
Projekt niniejszej uchwały został poddany konsultacjom społecznym w dniach

15.10.2018 r. do 30.10.2018r. w celu poznania opinii i uwag organizacji
pozarządowych i podmiotów wymienionych w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia
2003r. o działalności pożytku publicznego i o wołontariacie. W wyznaczonym terminie

wpłynęła l uwaga/opinia do przedstawionego do konsultacji projektu uchwały w
sprawie określenia lokalnych standardów urbanistycznych na terenie Gminy Skoki,

złożona przez Towarzystwo Społeczno-Prawne z Wągrowca.

W dniu 3 grudnia 2018r. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez
Gminną Komisję Urbanistyczno-Architektoniczną, która jest organem doradczym w

sprawach planowania i zagospodarowania przestrzennego.

Po przeanalizowaniu złożonej uwagi/opinii oraz po zapoznaniu się z opinią Gminnej
Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej:

- Nie uwzględniono uwagi/opinii dotyczącej usunięcia paragrafu l pkt. 10 projektu
uchwały dotyczącego lokalizacji miejsc parkingowych na terenie nieruchomości, na

której realizowana będzie inwestycja mieszkaniowa. Jednocześnie przyjęto
proponowany przez Gminną Komisję Urbanistyczno-Architektoniczną zapis o
następującej treści: „na terenie nieruchomości, na której realizowana będzie inwestycja

mieszkaniowa określa się liczbę miejsc parkingowych niezbędnych dla obsługi
realizowanej inwestycji mieszkaniowej dla samochodów osobowych w liczbie: a) 2
miejsca parkingowe na jeden lokal mieszkalny w zabudowie jednorodzinnej, b) 2
miejsca parkingowe na jeden lokal mieszkalny w zabudowie wielorodzinnej, c) 2
miejsca parkingowe na 100 m powierzchni użytkowej części budynków
przeznaczonych na działalność handlową lub ushigową, jednak nie mniej niż 4 miejsca
parkingowe", uznając, iż zapis ten jest prawidłowy. Ustalenia dotyczące miejsc

parkingowych dotyczą terenu inwestycji mieszkaniowej, a nie bliżej nieokreślonego
terenu.

- Nie uwzględniono uwagi/opinii dotyczącej braku rzetelnego i wyczerpującego
uzasadnienia. Organ uznał, iż uzasadnienie uchwały jest dostateczne, a powoływanie

się wyłącznie na argument dotyczący szerszych uzasadnień w uchwałach dużych miast,
nie może stanowić podstawy do żądania identycznego uzasadnienia.

- Nie uwzględniono uwagi/opinii dotyczącej przeprowadzenia konsultacji społecznych

ze wszystkimi mieszkańcami miasta i gminy Skoki. Przepisy ustawy nie wymagają dla
ważności podjęcia niniejszej uchwały przeprowadzenia konsultacji. Jednak w celu

poznania opinii i uwag organizacji pozarządowych i podmiotów wymienionych w art. 3
ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o

wolontariacie, przeprowadzono konsultacje zgodnie z ww. ustawą, które uznano za

wystarczające.

Ustalone w uchwale lokalne standardy urbanistyczne dotyczące realizacji inwestycji

mieszkaniowych mają zastosowanie wyłącznie w postępowaniach wynikających z
zapisów ustawy z dnia 5 lipca 2018r. o ułatwieniach w przygotowaniu i realizacji

inwestycji mieszkaniowych oraz inwestycji towarzyszących (Dz. U. z 2018r. póz.

1496).
Realizacja uchwały nie rodzi skutków finansowych i nie wymaga planowania

specjalnych środków budżetowych.
Uchwała o lokalnych standardach urbanistycznych stanowi akt prawa miejscowego.

? . -f
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Radna Małgorzata Mizgajska
Zabierając głos wyjaśniła, że po wspólnym posiedzeniu komisji przeanalizowała zapisy
specustawy i uzasadnienia tej ustawy, której głównym kryteiumjest głód mieszkaniowym.
W naszej Gminie mieszkania sprzedawane są na pniu. Nie zgodziła się z zapisem

paragrafu l punktem 5 i 7b, ponieważ przedstawione standardy są znacznie wygórowane.
Dlaczego mamy zatrzymać rozwój budownictwa wielorodzinnego i ograniczyć do
poziomu dwóch kondygnacjach, w miejscach gdzie nie ma w sąsiedztwie budynków, o

takiej wysokości. Zapytała Burmistrza gdzie w takim razie planuje rozwój budownictwa
wielorodzinnego oraz czy rozwój gminy zmierza do zabudowy jednorodzinnej, patrząc na

możliwość budowy budynków z dwom kondygnacjami naziemnymi. Porównując gminy w
naszym powiecie wskaźnik dwóch miejsc parkingowych jest wysoki, jaki jest tego cel
jeśli w bloku powstać może 6 kawalerek. Jaki cel jest dla danego mieszkania ustalenia
dwóch miejsc parkingowych, skoro obecnie w decyzjach o warunkach zabudowy jest

ustalane l miejsce parkingowe do l mieszkania, np. bloki przy ul. Antoniewskiej i

Zamkowej. Zapytała czy podjęcie tej uchwały spowoduje, że będą wydawane decyzje o
warunkach zabudowy, czy warunki zabudowy będą określane na podstawie miejscowych

planów.
Inspektor ds. infrastruktury i gospodarki przestrzennej Monika Wysocka

Odpowiadaj ąc wyj aśniła, że ustawa ta dotyczy inwestycJ i procedowanych tylko i
wyłącznie na podstawie specustawy. Nadal będziemy procedować miejscowe plany

zagospodarowania przestrzennego oraz decyzje o warunkach zabudowy.
Radna Małgorzata Mizgajska (ad vocem)
Zapytała co z lokalizacjami których nie obejmuje miejscowy plan zagospodarowania.

Inspektor ds. infrastruktury i gospodarki przestrzennej Monika Wysocka

Wyjaśniła, że wydawana jest decyzja o warunkach zabudowy, jeśli spełnione są
podstawowe wymagania w zakresie zagospodarowania przestrzennego. Aktualnie
opracowujemy pięć planów zagospodarowania przestrzennego. Co roku będziemy
przystępować do opracowywania planów dla kolejnych terenów.

Radny Leszek Gronowicz

Zwrócił uwagę, że jest to bardzo ważna uchwała, która decyduje o przyszłości gminy,
zapisy tej uchwały znacznie uniemożliwią oraz ograniczają budownictwo wielorodzinne.

Uchwała stawia tylko na budownictwo jednorodzinne, co spowoduje, że gmina nie będzie

się rozwijać. Jeżeli nie przybędzie w naszej gminie mieszkańców, gmina nie będzie się
rozwijać. Możemy przyciągnąć innych mieszkańców poprzez zapewnienie mieszkań,

pracę sobie znajdą w innym miejscu w okolicy. Uchwala powinna być bardzie
doprecyzowana, ust. 5 punkt, l dwie kondygnacje naziemne dotyczą również terenów

wiejskich. Jest to ograniczanie budownictwa, w takiej formie uchwała jest nie do

przyjęcia.
Radna Wiesława Surdyk - Ferfsch (ad vocem)

Zabierając głos w dyskusji nie zgodziła się z przedmówcą, dlatego że podejmowana przez
radnych uchwała w żaden sposób nie blokuje rozwoju budownictwa na terenie gminy.

Dotyczy wyłącznie takich przypadku, w których decyzja o warunkach zabudowy
podejmowana jest w oparciu o specustawę. Przedstawiając projekt uchwały, wykazano

jakie skutki może nieść również specustawa, wśród osiedla jednorodzinnego może
powstać blok, co może powodować konflikty społeczne. Zwróciła uwagę, że taka sytuacja

miała już miejsce. Ograniczenie wysokości do dwóch kondygnacji budynków oraz
wymogi 2 miejsc parkingowych na mieszkanie, uważa za uzasadnione, ponieważ w
centrum miasta brakuje już miejsc parkingowych.
Radny Leszek Gronowicz (ad vocem)
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Nie zgodził się z wypowiedzą wiceprzewodniczącej rady» ponieważ jeżeli wśród
zabudowy jednorodzinnej jest miejsce aby postawić budynek wielorodzinny to było złe
planowanie przestrzenne, albo się planuje tak tereny inwestycyjne dla budynków

jednorodzinnych bez możliwości zabudowy wielorodzinnej. Stwierdził, że dla niektórych
radnych wszystko jest zagrożeniem, nawet budowa mieszkań. Wpływa to na hamowanie

rozwoju gminy, nie będą przybywać nowi mieszkańcy. Uchwała ograniczy budownictwo
mieszkaniowe. Skoki się rozwijały dzięki przybyszom, nawet przyjmowały innowierców.
W Murowanej Goślinie powstało nowe osiedle Zielone Wzgórze w oparciu o budynki
wielorodzinne. Wiele osób nie stać na zakup działki oraz budowę domu jednorodzinnego.

Dużo osób, młode małżeństwa potrzebuje mieszkań niedrogich, nawet pod wynajem.
Radna Wiesława Surdyk- Fertsch (ad vocem)

Wyjaśniła, że nie jest przeciwna budownictwu wielorodzinnemu oraz rozwojowi gminy.

Podjęta uchwała, ma na uwadze specustawę, która pozwala na terenach dotychczas
nieprzewidzianych na wznoszenia budynków wielorodzinnych, wysokich bloków. Jeśli

znajdą się inwestorzy którzy chcą budować wysokie bloki, to są na terenie Gminy Skoki
tereny pod to przeznaczone, nie koniecznie w środku osiedla jednorodzinnego. Co może

być przyczyną konfliktów społecznych.
Radny Leszek Gronowicz

Wyjaśnił, że ta uchwała blokuje budowę mieszkań nie tylko w śródmieściu, ale również na
terenach wiejskich. Żaden deweloper nie będzie chciał wykupić gruntów i budować
dwukondygnacyjne budynki. Spowoduje to zablokowanie rozwoju gminy. Obecnie radni

mają za małą wiedze, nie wiedzą czy przybywa mieszkańców czy liczba mieszkańców się
zmniejsza, nie znamy terenów inwestycyjnych. Wniósł o przełożenie tej uchwały na

następną sesje, aby wyjaśnić oraz doprecyzować zapisy uchwały, tak aby umożliwić
budownictwo wielorodzinne.

Inspektor ds. infrastruktury i gospodarki przestrzennej Monika Wysocka

Odniosła się do wypowiedzi radnego Leszka Gronowicza, rok rocznie wydawane jest

około 150 decyzji o warunkach zabudowy, procedowanych jest 5 planów miejscowych,
mamy dużo terenów w studium pod zabudowę. Gmina Skoki w powiecie wągrowieckim

wydaje najwięcej decyzji o warunkach zabudowa.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos (priorytet)
Zawnioskował o umożliwienie mówienia do rady na stojąco. Uchwała ta, ma uratować

tych którzy już funkcjonują i nie dopuścić do konfliktów społecznych z inwestorami,
którzy chcą budować budynki wielokondygnacyjne. Jeżeli wchodzimy w jakiś teren bez
planu. Ta ustawa zakłada, że wchodzi się obok planu bez planu. Plan uwzględnia

wszystko, budynek musi mieć kanalizacje, wodę oraz możliwość odprowadzenia wód

deszczowych. Mamy takie przypadki gdzie nie można podłączyć istniejących budynków
do kanalizacji deszczowej bo są pobudowane za nisko. Podał przykład dużych gmin i
miast np. Krakowa i Szczecina, które chcą się uchronić przed skutkami specustawy, one

też się chcą rozwijać, ale rozwijać się z głową. Nie chcemy aby powstawały enklawy. Na
terenie gminy pod zabudowę wielorodzinną są przeznaczone tereny w Sławie

Wielkopolskiej oraz między ul. Polna i Topolową. Ustawa umożliwia w miejscach gdzie
istnieje zabudowa niska wchodzenie z wysokimi blokami. Głosy, które płyną ze środowisk

samorządowych są takie aby coś z tą ustawą zrobić. Przeżywaliśmy ustawę pana

„Szyszki", gdzie wycięto masę lasów i wówczas zmieniono ustawę. Zarówno prezydent

Jak i sejm niejednokrotnie wycofywali się z podjętych ustaw. Nie traktujmy tej ustawy
jako samą mądrość.

Radny Leszek Gronowicz
Nie zgodził się z Bunnistrzem, na podstawie tej uchwały, każda decyzja czy złożony
wniosek będą negatywnie odrzucane. Kryteria uchwały są bardzo ostre, ograniczy to

budownictwo wielorodzinne, l ;; j \
*/
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Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos (priorytet)
Wyjaśnił, że wybrany został przez mieszkańców Miasta i Gminy Skoki i będzie
występować w ich interesie. Poinformował, że podejmuje takie działania, aby przez

powstawanie nowych budynków, mieszkańcom nie pogorszyć warunków bytowych. Ta
uchwała ma spełnić takie właśnie zadanie.

Z uwagi na zakończenie dyskusji i uwag oraz wysłuchania opinii komisji
Rada Miejska Gminy
podjęła
( 13 głosami za, 2 głosami wstrzymującymi)
Uchwalę nr III/19/2018
w sprawie określenia lokalnych standardów urbanistycznych na terenie Gminy Skoki.

Podjęta Uchwała stanom załącznik nr 23 do protokołu sesji Rady.

6.11)
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Poinformował, że w związku z rozszerzeniem możliwości składania wniosków o dotację
przez przedsiębiorców pojawia się nazewnictwo pomoc de minimis. Pomoc de minimis

przypisywana jest przedsiębiorcą, którzy na podstawie tego projektu uchwały również
mogą wnioskować o dotację związaną z odbiorem, transportem i utylizacją wyrobów

zawierających azbest. Autopoprawkajest skutkiem odpowiedzi dwóch instytucji: Urzędu
Ochrony Konkurencji i Konsumentów oraz Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi, które

zgodnie z ustawą zostały powiadomione o projekcie uchwały. Na wspólnym posiedzeniu

komisji nie mieliśmy jeszcze tej informacji. Przedstawił projekt autopoprawki, która
stanowi załącznik nr 24 do protokołu. Projekt uchwały został poddany konsultacją
społecznych, nie wpłynęły żadne uwagi. Do tej pory funkcjonował, program związanych
z dofinansowanie wyrobów zawierając azbest, wówczas gmina wybierała przedsiębiorcę i

przedsiębiorca w wyniku wniosków osób fizycznych odbierał i utyłizował wyroby
zwierające azbest. Projekt uchwały zmienia się cały schemat, wnioskodawca składa
wniosek do Burmistrza, następnie otrzymuje informacje o przyjęciu wniosku oraz

podpisuje umow^ na dotację. Wnioskodawca demontuje azbest oraz wybiera sam

przedsiębiorcę uiszcza całą opłatę za odbiór i utylizacje wyrobów zawierający azbest. Po
tym występuje do Burmistrza o zwrot dotacji.

Radna Wiesława Surdyk - Fertsch (ad vocem) .

Zapytała się czy informacja o podmiotach, które zajmować się będą odbiorem
i utylizacją azbestu będzie udostępniona na stronie internetowej urzędu.
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Odpowiedział, że tak ponieważ Gminie Skoki zależy na ciągłości realizacji zadania,
dodatkowo do wniosków będzie dołączana lista uprawnionych podmiotów.

Z uwagi na zakończenie dyskusji i uwag
Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za)
Autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania oraz rozliczania
dotacji na dofinansowanie kosztów inwestycji związanych z odbiorem, transportem i

utylizacją wyrobów zawierających azbest. | //
fl // // ' ^
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Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 glosami za)

Uchwalę nr IH^O/2018
w sprawie zasad i trybu udzielania oraz rozliczania dotacji na dofinansowanie kosztów

inwestycji związanych z odbiorem, transportem i utylizacją wyrobów zawierających

azbest.

Podjęta Uchwała stano-wi załącznik nr 25 do protokołu sesji Rady.

6.12)
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Wyjaśnił, że wypełniając art 7 ust. 3 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w
gminach rada gminy ma obowiązek określenia w drodze uchwały wymagań, jakie
powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na
prowadzenie działalności w zakresie. Uchwała dotyczy czterech możliwości złożenia

wniosków. Określone zostały wymagania, jakie powinien spełnić przedsiębiorca

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony
przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schroniska dla bezdomnych zwierząt,

grzebowiska i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie gminy Skoki. W
projekcie uchwały określono wymagania dla przedsiębiorców, na prowadzenie
działalności w \vw. zakresie, uwzględniając wymagania wynikające z przepisów

szczegółowych.

Z uwagi na brak dyskusji, po wysłuchaniu opinii komisji
Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za)
Uchwale nr UI/21/2018
w sprawie określenia wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się
o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed
bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt,

grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części. Podjęta Uchwala stanowi

załącznik nr 26 do protokołu sesji Rady.

ad7.

Interpelacje i zapytania radnych;
- nie zgłoszono interpelacji i zapytań.

ad8.

W wolnych glosach i wnioskach;

Radny Andrzej Surdyk
Zadał pytanie radnemu Leszkowi Gronowiczowi, w związku z wystąpieniem radnego

na poprzedniej sesji w którym użył słów, że były ustalone wyniki głosowania.
Wyjaśnił, że był Przewodniczącym Komisji Skrutacyjnej, była przejrzysta urna,
pozostali członkowie komisji skrutacyjnej nie zauważyli żadnych nieprawidłowości.
Skąd takie stwierdzenie, że były ustalone wyniki głosowania? Skąd tą^a wiedza?
Radny Leszek Gronowicz (ad vocem) | /) (/
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Odpowiadając, wyjaśnił, że do pracy komisji skmtacyjnej nie mam żadnych zastrzeżeń.
Jednak podtrzymał zdanie, że wyniki głosowania były znane przed sesją.

Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa
Zadał pytanie, komu były znane te wyniki głosowania.
Radny Leszek Gronowicz

Odpowiedział, że były znane części radnych.

Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa
Stwierdził, że nie rozumie nadal stanowiska radnego Leszka Gronowicza. Ponieważ

głosowanie na przewodniczącego rady oraz na wiceprzewodniczącego zostało

przeprowadzone zgodnie z procedurą.
Radna Małgorzata Mizgajska
Złożyła prośbę w imieniu mieszkańców ul. Kościuszki oraz osób codziennie

poruszającej się tą drogą od drogi Rakojedzkiej do drogi Kościuszki, aby umożliwić
bezkolizyjny wjazd w drogę utwardzoną kostką brukową, aby zastosować najazd,
ponieważ aktualnie są położone deski które nie spełniają swojego zadania.
Radny Piotr Wiśniewski
Poinformował, że do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wpłynęło pismo Klubu
Radnych Razem dla Gminy Skoki, w którym wycofano skargę na Przewodniczącego
Rady Miejskiej Gminy Skoki złożoną w dniu 03.12.2018 r.
Radna Wiesława Surdyk-Ferfsch

Podziękowała wszystkim koleżanką i kolegą radnym oraz przedstawicielom środowiska
skockiego oraz redaktorowi Podskoków za zaangażowaniu i pomoc przy organizacji

XIII Bożonarodzeniowym Jarmarku. Udało się zebrać 12.447,28 zł. Przygotowano

1900 losów na jarmark. Z zebranych pieniędzy przygotowano 125 paczek dla dzieci
oraz 98 paczek dla osób samotnych i starszych z terenu Gminy Skoki oraz 4 duże

paczki rodzinne, pozostałe środki zostaną przekazane na dofinansowanie organizacji
spotkania nowoczesnego dla seniorów zaplanowanego na 04.01.2019 r. Podziękowała

również radnym, sołtysom oraz pracownikom OPS za pomoc w dostarczeniu paczek.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Podziękował radnym za uchwalony budżet, który umożliwi działanie zarówno ze

środkami unijnymi, jaki i bez nich. W pierwszej kadencji chciałoby się dużo
zrealizować, jak najszerszej uwzględniając potrzeby mieszkańców. Zwrócił uwagę na
realizacje jednej z większych inwestycji tj. budowy drogi przy ul. Topolowej do drogi
196. Zadanie to będzie realizowane na przełomie kilku lat, jest to zadanie wymagające
zaangażowania dużych sił i środków, dodatkowym wyzwaniem jest budowa mostu. W
budżecie patrzymy na Gminę jako całość widzimy miasto i wieś.

Mieszkaniec Mariusz Andrzejewski

Wyjaśnił, że w nawiązaniu do dyskusji jaka wywiązała się podczas drugiej sesji z
panem Burmistrzem oraz Radnym Grzegorzewskim w sprawie prędkości najazdowej na

progi na ul. Polnej, poinformował, że określona prędkość najazdowa na progi jest

zgodna z ustawą o prawie ruchu drogowym oraz rozporządzeniem Ministra

Infrastruktury z 2015 r. określającym montaż progów zwalniających.
Zadał pytanie Burmistrzowi w sprawie parkingu na ul. Rogozińskiej przy szkole
podstawowej, z którego głównie korzystają nauczyciele. Pozostawiając samochód idą
ul. Rogozińską do szkoły, co nie jest bezpieczne. Czy istniała by możliwość po
konsultacji z zarządcom drogi, wycięcia przęsła, kawałka murku betonowego oraz

wykonania przejście z kostki brukowej do istniejącego chodnika wzdłuż szkoły,
Burmistrza Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnił, że jeśli chodzi o rozwiązania problemu mchu drogowego oraz parkingu przy
szkole wypracowano trzy koncepcje. Jedna z nich zakłada skierowanie ruchu pieszego

właśnie chodnikiem przy szkole do świateł. Wiązałoby się to również z wycięciem
drzew przy parkingu, co nie cieszy się poparciem społecznym. Brana jest pod uwagę
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również koncepcja wykonania drogi przy tzw. rzeźni do cmentarzu, aby rodzice

przywożący dzieci do szkoły nie musieli wracać ul. Rogozińską. Aktualnie ustalana
jest własność gruntów pod tą drogę. Obecnie w celu usprawnienia ruchu pieszego przy
szkole zatrudniono osobę do przeprowadzania pieszych na pasach.
Mieszkaniec Marcin Pawlicki

Wrócił do kwestii poruszonej przez radną Małgorzatę Mizgajską, kwestii przejazdu z
ulicy Rakojadzie do ulicy Kościuszki. Drogi te są wybudowane w dwóch różnych
technologiach , ul. Kościuszki z kostki brukowej, natomiast ul. Rakojedzka z asfaltu.

Pomiędzy szosą a kostką burkową jest kanał, który utrudnia przejazd, mieszkańcy
samodzielnie postawili kładki drewniane. Jest to działanie tymczasowe, nie

wystarczające oraz niebezpieczne. Poprosił o podjęcie stosownych działań w tym
zakresie. •

Poinformował o złożonym przez siebie 20.12.2018 r. wniosku w imieniu Małgorzaty

Ryczek, w sprawie o przystąpieniu do zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego. Nieruchomość Pani Małgorzaty Ryczek przy ul. Antoniewskiej w

Skokach, wchodziła niegdyś w skład gospodarstwa. Gospodarstwo to mama

wnioskodawczyni w zamian za niewielką rentę, przekazała na rzecz Gminy. W 201 ł r.

Rada Miejska Gminy Skoki uchwaliła do tego obszaru miejscowy plan
zagospodarowania przestrzennego. Teren ten obejmuje aktualnie ulice Czereśniową,
Brzoskwiniową w Skokach. Przy uchwaleniu tego planu doszło do przyjęcia

postanowienia, które nie powinno się pojawić w tej uchwale, oznaczono teren

symbolem 3MN/U - czyli dla nieruchomości Pani Ryczek ograniczenie maksymalnego
obszaru zabudowy do 280 m2. Dla terenów nie zabudowanych to nie stanowi problemu.

Przedmiotowa nieruchomość jest zabudowana, jest to siedlisko, w momencie

uchwalania planu istniały zabudowa: budynki gospodarcze, stodoła, budynek

mieszkalny o powierzchni przekraczające to ograniczenie. Wnioskodawczyni,
zamierzając odbudować istniejącą od wielu lat stodołę, która uległa zawaleniu,
otrzymała: decyzję Starosty Wągrowieckiego o odmowie pozwolenia na odbudowę, ze

względu na ww. postanowienia miejscowego planu. Złożony wniosek nie jest jeszcze

wezwanie o usunięcia naruszenia prawa, jest to wniosek o zmianę miejscowego planu
zagospodarowania, który umożliwi wniosko dawczyni odbudowę istniejącej od wielu lat
stodoły. Poprosił o podjęcie inicjatywy uchwałodawczej, która umożliwi uchwalenie
planu.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Odpowiadając na wniosek mieszkańca w sprawie połączenia drogi ul. Rakojedzkiej a
Kościuszki, że w porozumieniu z powiatem problem zostanie rozwiązany.

Radny Leszek Gronowicz

Poinformował, że był na spotkaniu wigilijnym z seniorami, został powitany i
zauważony przez Pan Burmistrz, który występując na forum powiedział: że jeszcze

jako radny nie miałem wpływu na organizację tego spotkania, ale na następny rok będę
miał wpływ. Oświadczył, że jako radny będzie wspierał każdą inicjatywę, która
jednoczy ludzi: seniorów, młodzież, sportowców, orkiestrę dętą czy też imprez typu

Jarmarku Bożonarodzeniowego.
Mieszkaniec Mariusz Andrzejewski
Wypowiedział się w sprawie rozwiązania uciążliwości wjazdu z ul. Rakojedzką na ul.

Kościuszki, proponując zastosowanie nakładki gumowej stosowanej na poligonie w

Biedmsku.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki
Podziękował za wszystkie przesłane życzenia świąteczne, szczególnie obecnym
dyrektorom Biblioteki i Przedszkola Samorządowego w Skokach. Złożył życzenia

noworoczne, i (J / . \
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki ^/U-\A
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Podziękował za udział w obchodach uroczystości wybuchu Powstania Wielkopolskiego,
radnym, mieszkańcom oraz grupie „Wiara Lecha". Złożył życzenia noworoczne, życząc

sobie oraz radnym pracy w atmosferze zrozumienia.

Radna Marzena Wyleżala
Podziękowała Burmistrzowi za udział oraz wsparcie w organizacji wigilii w Pawłowic

Skockim.

ad9.

Ze względu na wyczerpanie dziennego porządku obrad sesji i dyskusji Przewodniczący
Rady Miejskiej Gminy Zbigniew Kujawa obrady III sesji Rady Miejskiej Gminy
w Skokach zamknął dnia 28 grudnia 2018 r. o godz. 17 .

Przewodniccy Rady
Miejskiej J^miAy w Skokach

^ugriISw KuKiw^
Sekretarz obrad

)aweł Grabiński)

Protokolant
(Katarzyna Przybysz)
c^^ro^^^-

//

<Li/1 /^-A

;; Strona 19 z 19




